



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

الجمعية العامة الـ 145 للاتحاد البرلماني الدولي

كيغالي، رواندا

15-11 تشرين الأول / أكتوبر 2022



145th IPU ASSEMBLY
2022 | Kigali, Rwanda

الرقم 2

الجريدة اليومية

الأربعاء، 12 تشرين الأول / أكتوبر 2022

المكان	الاجتماع	التوقيت
قاعة AD9 الطابق الأرضي	اللجنة التوجيهية (لجنة التسيير) للجمعية العامة (جلسة مغلقة)	09.00 – 08.00
قاعة MH3 الطابق الأرضي	مجلس منتدى البرلمانيين الشباب (جلسة مغلقة)	10.30 – 09.00
قاعة المحاضرات الطابق الأول	المجلس الحاكم	11.00 – 09.00
قاعة AD10 الطابق الأرضي	الفريق الاستشاري الرفيع المستوى المعني بمكافحة الإرهاب والتطرف العنيف* (جلسة مغلقة)	11.30 – 09.00
قاعة MH4 الطابق الأرضي	اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة - مناقشة حول موضوع مشروع القرار القادم، الجهود البرلمانية المبذولة لتحقيق رصد كربون سلمي في الغابات - جزء حول الأعمال التحضيرية للاجتماع البرلماني في مؤتمر الأمم المتحدة المعني بتغير المناخ (مؤتمر الأطراف الـ 27)	13.00 – 09.00
قاعة MH1 الطابق الأرضي	اللجنة الدائمة للديمقراطية وحقوق الإنسان مناقشة مشروع القرار، الزخم البرلماني لدفع عجلة التنمية المحلية والإقليمية للبلدان التي تشهد مستويات عالية من الهجرة الدولية ووقف جميع أشكال الاتجار بالبشر وانتهاكات حقوق الإنسان	13.00 – 09.00



قاعة MH2 الطابق الأرضي	اجتماع جمعية الأمناء العامين للبرلمانات الوطنية	11.00 – 12.30
قاعة المحاضرات الطابق الأول	الجمعية العامة بدء المناقشة العامة بشأن موضوع المساواة بين الرجال والنساء (الجنديرية) والبرلمانات المراعية للمنظور الجندي باعتبارها دوافع للتغيير من أجل عالم أكثر صموداً، وسلاماً كلمة رئيسية السيدة سيما بحوث، المديرية التنفيذية لهيئة الأمم المتحدة للمرأة السيد ويسيل فان دان بيرغ المناقشة العامة – معلومات مهمة ونظراً لمحدودية المقاعد، سيخصص لجميع الوفود ما مجموعه أربعة مقاعد (مكتبان). وسيخصص مقعد إضافي واحد للوفود التي يرأسها رؤساء البرلمانات.	11:00 – 13:00
قاعة MH3 الطابق الأرضي	لجنة تعزيز احترام القانون الدولي الإنساني* (جلسة مغلقة)	11:00 – 13:00
قاعة المحاضرات الطابق الأول	الجمعية العامة: متابعة المناقشة العامة	14:30 – 17:00
قاعة MH3 الطابق الأرضي	الفريق الاستشاري المعني بالصحة* (باللغة الإنجليزية فقط) (جلسة مغلقة)	14:30 – 17:30
قاعة MH2 الطابق الأرضي	اجتماع جمعية الأمناء العامين للبرلمانات الوطنية	14:30 – 17:30
قاعة AD10 الطابق الأرضي	لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين* (جلسة مغلقة)	14:30 – 18:00



قاعة MH4 الطابق الأرضي	منتدى البرلمانين الشباب للاتحاد البرلماني الدولي الجلسة الافتتاحية معلومات محدثة حول مشاركة الشباب على الصعيدين الوطني والدولي المساهمة من منظور شبابي في أعمال الجمعية العامة الـ145 وضع حيز التنفيذ حملة "أنا أقول نعم للشباب في البرلمان!": جلسة أسئلة وأجوبة حول توجيه الشباب الطامحين للبرلمان وتمكينهم الأعمال التحضيرية للجمعية العامة الـ146	18:00 – 14:30
قاعة MH1 الطابق الأرضي	اللجنة الدائمة للديمقراطية وحقوق الإنسان صياغة مشروع القرار في جلسة عامة	18:30 – 14:30
قاعة المحاضرات الطابق الأول	الجمعية العامة قرار بشأن البند الطارئ	18:30 – 17:00

معلومات عامة

يوصى بشدة بارتداء الكمامة (تغطي الأنف والفم) في جميع الأوقات في مركز كيغالي للمؤتمرات (KCC)، إلا عند الأكل أو الشرب.

فعاليات أخرى*

14:00 – 12:00 فعالية جانبية لمنظمة الصحة العالمية – قاعة AD10 الطابق الأرضي – مركز كيغالي للمؤتمرات (KCC)

إطلاق المساواة بين الرجال والنساء في التغطية الصحية الشاملة:

كيف يستخدم البرلمانيون الصحة والحقوق الجنسية والإنجابية كعامل رئيسي؟

* ليست هذه الفعاليات جزءاً من برنامج العمل الرسمي. وهي منظمة تحت طائلة المسؤولية الحصرية للمنظمين.



الصحافة والاتصالات

يقع جناح الاتصالات في الباحة. يرجى المرور للاطلاع على أحدث منشورات الاتحاد البرلماني الدولي، أو الاشتراك في نشرتنا الإخبارية أو طرح أي أسئلة حول المنصات الرقمية للاتحاد البرلماني الدولي. ترد أيضاً كمية محدودة من المنتجات الترويجية للمندوبين الذين يساهمون في دعم الاتحاد البرلماني الدولي!

ويبحث فريق الاتصالات دائماً عن أعضاء برلمانيين لإجراء مقابلات معهم حول الممارسات والخبرات البرلمانية المفيدة. إذا كنتم مهتمون بإجراء مقابلة معكم كجزء من سلسلة فيديوهات الاتحاد البرلماني الدولي، فيرجى التواصل عبر البريد الإلكتروني التالي: [.press@ipu.org](mailto:press@ipu.org)

وستعمل دائرة الصحافة، الواقعة في خيمة الصحافة خارج باحة مركز كيغالي للمؤتمرات (KCC)، طوال فترة انعقاد الجمعية العامة للرد على استفسارات وسائل الإعلام والمساعدة في تيسير المقابلات الصحافية. يرجى التواصل عبر البريد الإلكتروني التالي: press@ipu.org إذا كان لديكم أي أسئلة.

وإن المركز الصحافي (خيمة الصحافة) مجهز بحواسيب وإنترنت وشاشات لمتابعة أعمال الجمعية العامة.

ويرجى الانضمام إلى المحادثات عبر وسائل التواصل الاجتماعي، من خلال استخدام هاشتاغ #IPU145

twitter.com/ipuparliament

facebook.com/InterParliamentaryUnion

instagram.com/ipu.parliament_official

youtube.com/user/iparliamentaryunion

linkedin.com/company/inter-parliamentary-union

وسيتم نشر صور من الجمعية العامة الـ 145 للاتحاد البرلماني الدولي على فليكر Flickr، الواردة على الرابط التالي: ipu.org/145pics

شبكة واي-فاي Wi-Fi:

تتوفر شبكة واي-فاي Wi-Fi مجانية للمندوبين في مركز كيغالي للمؤتمرات (KCC).

هوية المستخدم: IPU145

كلمة المرور: @Kigali!





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

145th IPU Assembly

Kigali, Rwanda
11-15 October 2022



145th IPU ASSEMBLY
2022 | Kigali, Rwanda

No. 2

JOURNAL Wednesday, 12 October 2022

Time	Meeting	Place
08:00 – 09:00	Assembly Steering Committee <i>(closed session)</i>	Room AD9 Ground floor
09:00 – 10:30	Board of the Forum of Young Parliamentarians <i>(closed session)</i>	Room MH3 Ground floor
09:00 – 11:00	Governing Council	Auditorium First floor
09:00 – 11:30	High-Level Advisory Group on Countering Terrorism and Violent Extremism* <i>(closed session)</i>	AD 10 Ground floor
09:00 – 13:00	Standing Committee on Sustainable Development <ul style="list-style-type: none">- Debate on the theme of the next resolution, Parliamentary efforts in achieving negative carbon balances of forests- Segment on preparations for the Parliamentary Meeting at the United Nations Climate Change Conference (COP27)	Room MH4 Ground floor
09:00 – 13:00	Standing Committee on Democracy and Human Rights Debate on the draft resolution, <i>Parliamentary impetus to local and regional development of countries with high levels of international migration and to stopping all forms, including state-sponsored, of human trafficking and human rights abuses.</i> ,	Room MH1 Ground floor
11:00 – 12:30	ASGP Meeting	Room MH2, Ground floor
11:00 – 13:00	Assembly Start of the General Debate on the theme of <i>Gender equality and gender-sensitive parliaments as drivers of change for a more resilient and peaceful world</i> Keynote address <i>Ms. Sima Bahous, Executive Director of UN Women</i> <i>Mr. Wessel Van den Berg</i>	Auditorium First floor
GENERAL DEBATE – IMPORTANT INFORMATION		
Due to limited seating, all delegations will be allocated a total of four seats (two desks). Delegations led by Speakers of Parliament will be allocated one additional seat.		
11:00 – 13:00	Committee to promote Respect for International Humanitarian Law* <i>(closed session)</i>	Room MH3 Ground floor
14:30 – 17:00	Assembly: Continuation of the General Debate	Auditorium First floor
14:30 – 17:30	Advisory Group on Health* (English only) <i>(closed session)</i>	Room MH3 Ground floor
14:30 – 17:30	ASGP Meeting	Room MH2 Ground floor
14:30 – 18:00	Committee on the Human Rights of Parliamentarians* <i>(closed session)</i>	AD 10 Ground floor

14:30 – 18:00	Forum of Young Parliamentarians of the IPU <i>Opening</i> <i>Updates on youth participation nationally and internationally</i> <i>Contribution from a youth perspective to the work of the 145th Assembly</i> <i>Putting the I Say Yes to Youth in Parliament! campaign into action: Q&A</i> <i>session on mentoring and empowering young aspirants to parliament</i> <i>Preparations for the 146th Assembly</i>	Room MH4 Ground floor
14:30 – 18:30	Standing Committee on Democracy and Human Rights Drafting in plenary of the draft resolution	Room MH1 Ground floor
17:00 – 18:30	Assembly Decision on the emergency item	Auditorium First floor

GENERAL INFORMATION

It is strongly recommended to wear a face mask (covering nose and mouth) at all times in the KCC, except when eating or drinking.

OTHER EVENTS*

12:00 – 14:00 WHO Side event – AD10 Ground floor – KCC

Unlocking gender equality in universal health coverage:

How are parliamentarians using sexual and reproductive health and rights as the key?

** Events not part of the official programme. Organized under the sole responsibility of the sponsored organizers.*

PRESS AND COMMUNICATIONS

The **Communications Stand** is in the Concourse. Please pass by to see the latest IPU publications, to sign up to our newsletter or to ask any questions about IPU digital platforms. We also have a limited amount of merchandising for delegates which contribute to amplifying IPU!

The Communications team is always looking for MPs to interview about good parliamentary practice and stories. If you're interested in being interviewed as part of the IPU's video series, please contact press@ipu.org.

A **Press service** located in the Press Tent, outside the Concourse, KCC, will operate throughout the Assembly to answer media enquiries and help facilitate press interviews. Please contact press@ipu.org if you have any questions.

The Media Centre (Press Tent) is equipped with internet-connected computers and monitors to follow the Assembly proceedings.

On social media, please join the conversation using #IPU145

twitter.com/ipuparliament

facebook.com/InterParliamentaryUnion

instagram.com/ipu.parliament_official

youtube.com/user/iparliamentaryunion

linkedin.com/company/inter-parliamentary-union

Photos from the 145th Assembly of the IPU will be posted on Flickr ipu.org/145pics

WIFI NETWORK:

There is a free WIFI network available in the KCC for delegates.

USER ID: IPU145
PASSWORD: @Kigali!